

起重运输机械[®]



QIZHONG YUNSHU JIXIE

202219

HOISTING AND CONVEYING MACHINERY

2022年10月

中国机械工业联合会 主管



400-621-0166

我们不仅提升货物
而且提升客户的整体业务

科尼集团是技术先进的起重机制造商和起重机服务提供商，服务于一般制造业、造船，港口码头等多个领域的客户群体。科尼集团为客户提供高效的起重解决方案，同时还通过全球服务网络为各种工业起重机提供专业的维护保养和改造服务。

KONECRANES[®]
科尼[®]

科尼·中国

上海市普陀区祁连山南路2891弄100号D栋

电话：+86-21-2606 1000

传真：+86-21-2606 1185

网址：www.konecranes.com.cn

ISSN 1001-0785



(广告)

CONTENTS

目次

广告刊户

封面

科尼起重设备(上海)有限公司

封底

上海佩纳沙士吉打机械有限公司

封三

南京港机重工制造有限公司

封二

恩倍力(昆山)机械有限公司

前 1

SEW- 传动设备(天津)有限公司

前 2

北起院索道事业部

前 3

北起院索道事业部

前 4

无锡市安能滑触电器有限公司

前 5

无锡市安能滑触电器有限公司

前 6

北起院起重事业部

前 7

华德起重(天津)股份有限公司

前 8

微特技术有限公司

前 9

河北鲁梅卡机械制造股份有限公司

起重运输机械

《起重运输机械》杂志

这里是新**技术交流**
碰撞的理想园地;

这里是新**产品展示**
推荐的优质平台;

感谢朋友们一路的陪伴与支持!

广告征订电话
010-89659562

◆ 业内资讯 | INFORMATION

◆ 专精特新 | SPECIALIZED REFINED SPECIAL AND INNOVATIVE

P02 S系列重塑桥式起重机的新标准

New Standard for S-series Remodeling Bridge Crane



随着全新的科尼 S 系列合成纤维绳电动葫芦的重磅推出,科尼作为全球起重行业百年引领者,再一次突破自己,突破行业想象限制,打破桥式起重机设计的刻板印象,革命性地推出 S 系列合成纤维绳电动葫芦。作为科尼多年科研和创新的最新成果, S 系列起重机将为行业带来一系列前所未有的变革,在当今的起重行业中将会产生翻天覆地的变化。

With the launch of the new Konecranes S-series synthetic fiber rope electric hoist, Konecranes, as a century-old leader in the global crane industry, once again broke through itself, broke through the imagination of the industry, broke the stereotyped image of bridge crane design, and revolutionarily launched the S-series synthetic fiber rope electric hoist.

As the latest achievement of many years' scientific research and innovation of Konecranes, S-series cranes will bring a series of unprecedented changes to the industry, which will produce earth-shaking changes in today's crane industry.

◆ 特别报道 | FOCUS REPORT

P04 中国机械联专家委在京召开机械工业 2022 年三季度经济运行情况分析 与预测会商会

The Expert Committee of China Machinery Industry Federation Held a Meeting on Analysis and Forecast of Economic Operation of Machinery Industry in the Third Quarter of 2022 in Beijing

2022 年 9 月 22 日,中国机械工业联合会专家委员会(以下简称专家委)在京召开了机械工业 2022 年三季度经济运行情况分析与预测会商会。会议通报了机械工业 1-8 月的经济运行情况,分析机械工业各行业三季度经济运行情况、特点及存在的主要问题,重点研讨 8 月份进出口贸易情况,预测 2022 年全年经济运行走势,并提出有关政策措施建议。

On September 22, 2022, the Expert Committee of China Machinery Industry Federation (the "Expert Committee") held a meeting on the analysis and forecast of the economic operation of the machinery industry in the third quarter of 2022 in Beijing. At the meeting, the economic operation of the machinery industry from January to August was reported, the economic operation, characteristics and main existing problems of various industries in the machinery industry in the third quarter were analyzed, the import and export trade in August was mainly studied and discussed, the economic operation trend in 2022 was predicted, and relevant policies and measures were put forward.



◆ 会议报道 | CONFERENCE REPORT

P06 2022 年 ISO/TC96/SC8 国际视频会议成功召开

2022 ISO/TC96/SC8 International Video Conference Successfully Held

9 月 20-21 日,国际标准化组织起重机技术委员会臂架起重机分技术委员会(ISO/TC96/SC8)国际视频会议成功召开,来自中国、日本、法国、澳大利亚、德国、美国等 8 个国家的 26 名代表参加了会议。From September 20 to 21, the International Video Conference of the Branch Technical Committee of Jib Cranes of Technical Committee of Cranes of the International Organization for Standardization (ISO/TC96/SC8) was successfully held. 26 representatives from 8 countries, including China, Japan, France, Australia, Germany and the United States attended the conference.

P07 2022 年 ISO/TC96/SC9 桥式和门式起重机分技术委员会会议成功召开

2022 ISO/TC96/SC9 Technical Branch Committee Meeting on Bridge and Gantry Crane Successfully held

◆ 分析研究 | ANALYSIS RESEARCH

- P08** 基于一次二阶矩法的折臂机构运动可靠性分析*/薛自然 冯伟 王卫军 熊新红 王世杰
Reliability analysis of the movement of the jib fold mechanism based on the first-order second-moment method/Xue Ziran, Feng Wei, Wang Weijun, Xiong Xinhong, Wang Shijie
- P14** 基于MLP神经网络的盾构推进速度预测研究/赵炯 马超 周奇才 熊肖磊
Prediction of the advance speed of shield machine based on MLP neural network/Zhao Jiong, Ma Chao, Zhou Qicai, Xiong Xiaolei
- P19** 扣件拆装机械手多体系统动力学研究/王缙升 王少华
Dynamic study on multi-body system of fastener disassembly manipulator/Wang Jinsheng, Wang Shaohua
- P24** 自升式风电安装平台插销式桁架桩腿仿真与分析*/贾森 刘鹏飞 刘安琴
Simulation and analysis of legs of bolt truss of jack-up wind power installation platform/Jia Sen, Liu Pengfei, Liu Anqin
- P30** 圆柱踏面车轮沿环形平面轨道运行时的切向应力研究/张再斌 屈福政 祝德强 韩成军
Research on tangential stress of cylindrical tread wheel running along circular plane track/Zhang Zaibin, Qu Fuzheng, Zhu Deqiang, Han Chengjun

◆ 新产品新技术 | NEW PRODUCT NEW TECHNOLOGY

- P37** 浅海移动平台行走驱动液压系统/董奇峰 李高峰 纪晓宇
Travel drive hydraulic system of mobile platform in shallow sea/Dong Qifeng, Li Gaofeng, Ji Xiaoyu
- P42** 带式输送机可视化监测系统研究与实现/叶涛 王起 张弛
Research and implementation of visual monitoring system of belt conveyor/Ye Tao, Wang Qi, Zhang Chi

◆ 检验检测 | INSPECTION AND TESTING

- P47** 基于二阶段网络的起重机小样本图像锈蚀检测/王华 张燕超 吴波 翟象平 魏明强
Rust detection of small sample images of cranes based on two-stage network/Wang Hua, Zhang Yanchao, Wu Bo, Zhai Xiangping, Wei Mingqiang
- P55** 水工门式启闭机安全评估系统及流程/徐罗军 徐超 余桥芳 谢学武 余春梅
Safety evaluation system and process of hydraulic portal hoist/Luo Jun, Xu Chao, Yu Qiaofang, Xie Xuewu, Yu Chunmei

◆ 技改工艺 | TECHNOLOGY INNOVATION AND PROCESS

- P61** V形槽梁在脱挂索道上的设计优化改进/李越秀 温新婕 李培杰
Design, optimization and improvement of V-shaped groove beam on detached ropeway/Li Yuexiu, Wen Xinjie, Li Peijie
- P64** 大型钢结构起重臂制造技术研究/季圣国 杨林
Research on manufacturing technology of large steel structure boom/Ji Shengguo, Yang Lin

◆ 使用维修 | USING MAINTENANCE

- P69** 门座起重机新型方便维修铰点的研发/肖利涛 于婷婷
Research and development of a new hinge point convenient for maintenance of portal crane/Xiao Litao, Yu Tingting

◆ 综合信息 | INFORMATION

- P36** 新能源叉车降本增效显身手
- P60** 插电款起重机节能增收双保障